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Nacka kommun 

MÖTESANTECKNINGAR 
 

Typ av möte: Beredningen för beredskapsfrågor 
Mötesdatum: 2024-02-14 
Tid: kl. 16:00- 17:11 
Plats: Nacka stadshus, sammanträdesrum Kummelnäs 
Närvarande: Ledamöter i Beredningen för beredskapsfrågor 

Martin Gunnesson (KD), ordförande 
Magnus Gilén (M), 1:e vice ordförande 
Andreas Andersson (S), 2:e vice ordförande 
Håkan Ekengren (C) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Mikael Carlsson (NL) 
Jan Salomonsson (V) 
Tomas Bergsstrand (MP) 

 
Övriga närvarande 
Henrik Ahl – Stabs- och säkerhetsdirektör 
Jonas Raber – Säkerhetschef 
Christopher Arontaus – Kanslichef  
Vega Skott – kommunsekreterare 

1. Mötets öppnande 
Ordföranden Martin Gunnesson öppnade mötet. 

2. Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställdes. 

3. Föregående möte 
Martin Gunnesson informerade om föregående möte. 

 
 



 
 

2 (5) 
 

4. Presentation av ny säkerhetschef 
Henrik Ahl presenterade Jonas Raber, ny säkerhetschef i Nacka kommun. Jonas 
Raber presenterade sig för beredningen.  

5. Fokus 2024/2025 med anledning Karl-Oscar 
Bohlins inspel på Folk och försvar kring 
kommunernas åtaganden 
I sitt anförande vid Folk och Försvars Rikskonferens 2024 hade minister för civilt 
försvar Carl-Oskar Bohlin inspel kring kommunernas åtagande enligt följande: 
”Är du kommunalråd? Bra, är krigsorganisation, trygghetspunkter, nödvattenplan 
och redundant försörjning av livsmedel, värme och el säkerställd till 
omsorgsverksamheten? Har ni en fungerande frivillig resursgrupp? Om inte: Sätt i 
gång!” Martin Gunnesson lyfter att han anser att Bohlins tal var bra eftersom det 
var konkret, samt att Bohlin pekade med hela handen om att vi måste börja agera. 
Samtidigt anser Martin Gunnesson att det är positivt att flera av de åtaganden 
som lyfts i talet påbörjades av Nacka kommun under föregående år. Bland annat 
ska kommunstyrelsens arbetsutskott besluta om ett förslag om trygghetspunkter 
den 20 februari, Nödvattenplanen är beslutad och en övning är planerad.  

Flera offentliga utredningar har adresserat frågan om Sveriges försörjnings-
beredskap och framöver behöver mer fokus läggas på Nacka kommuns 
beredskap inom området.  

Henrik Ahl informerade beredningen om att arbetet kring beredskap för 
livsmedel har påbörjats. Henrik Ahl har träffat företrädare för ICA Maxi i Nacka 
Forum kring hur de arbetar med frågan lokalt och i riket. Nästa steg blir att 
tillsammans med näringslivsdirektören träffa företrädare för övriga 
livsmedelsbutiker i kommunen. 

Frågor och diskussion 

Beredningen diskuterade kommunens åtaganden i beredskapsarbetet. Martin 
Gunnesson säger att det är viktigt att alla tar ansvar för sin beredskap.  

Gunilla Grudevall-Steen (L) frågade hur Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
arbetar med detta. Nacka kommun angränsar till flera olika kommuner och 
beredskapsfrågorna skulle kunna samordnas mer. Henrik Ahl svarade att SKR är 
en viktig aktör och skulle kunna göra mer för att samordna arbetet. I dagsläget 
finns det vissa oklarheter kring vem som ska göra vad och med vilka medel.  



 
 

3 (5) 
 

Håkan Ekegren ansåg att kommunerna inte ska bygga egna lager, utan att det är 
mer kostnadseffektivt att hitta lösningar tillsammans med näringslivet.  

Jonas Raber lyfte att han nyligen varit på en nätverksträff med andra kommuner 
där försörjningsberedskap diskuterades.   

6. Trygghetspunkter, ärende till 
kommunstyrelsens arbetsutskott 
Henrik Ahl informerade att ärendet om trygghetspunkter tas upp på 
kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 20 februari, som slutligen 
beslutas av kommunstyrelsen den 4 mars. 

Henrik Ahl informerade om att kommunstyrelsens arbetsutskott kommer bereda 
ett förslag om framtagande av trygghetspunkter på sammanträdet den 20 februari, 
som slutligen beslutas av kommunstyrelsen den fjärde mars. Därefter kommer 
det vara möjligt att gå ut med mer information om trygghetspunkterna.  

Beredningen har fått ta del av tjänsteskrivelsen till kommunstyrelsens 
arbetsutskott inför dagens möte.  

Frågor och diskussion 

Beredningen diskuterade ärendet om framtagandet av trygghetspunkter. Andreass 
Andersson lyfte att det saknas vissa detaljer och frågar om det är meningen att 
avvakta kommunstyrelsens beslut innan trygghetspunkterna utformas. Henrik 
Ahl svarade att det viktiga är att fastställa trygghetspunkternas placering 
geografiskt. Därefter behöver en organisation för trygghetspunkterna tas fram. 
Henrik Ahl ber beredningen fundera kring vad de anser behöver finnas 
tillgängligt på trygghetspunkterna, utöver de mest grundläggande som värme, 
sanitära anläggningar, mobilladdare och likande.  

7. Information om krisbroschyr, digital utbildning i 
hemberedskap samt krigsorganisation och dess 
bemanning 
Henrik Ahl informerade om krisbroschyr, digital utbildning i hemberedskap samt 
krigsorganisation och dess bemanning: 

• Den digitala utbildningen i hemberedskap består av fem moduler och 
planeras komma ut efter sommaren. Det ska även vara möjligt för andra 
kommuner att använda utbildningen. 



 
 

4 (5) 
 

• Underlaget till krisbroschyren är klart. Eftersom Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap kommer ge ut en ny version av broschyren 
”Om krisen eller kriget kommer” är det viktigt att Nackas broschyr 
synkas med den. Därefter kommer broschyren tryckas upp i en 
delupplaga och finnas tillgänglig på offentliga platser så som bibliotek. 
Det ska även vara möjligt att skriva ut broschyren.  

• Arbetet med att ta fram en krigsorganisation och dess bemanning är 
påbörjat. Det första steget är att träffa enhetschefer för att se vad i deras 
verksamhet som är samhällsviktigt och prioriterat i händelse av kris eller 
krig.  

• Sammanfattningsvis ser år 2024 ut att bli ett år när mycket kommer på 
plats.  

8. Statusuppdatering kommunens arbete kring 
säkerhetsskydd 
Henrik Ahl uppdaterade beredningen om status för kommunens arbete kring 
säkerhetsskydd. För tillfället pågår ett arbete kring den säkerhetsskyddsanalys som 
genomförts. En del i det arbetet är att träffa de verksamheter som pekades ut i 
säkerhetsskyddsanalysen. 

Därutöver pågår det ett arbete kring säkerhetsskydd kopplat till upphandling av 
IT-drift.  

9. Cyberincidenter och påverkan på offentliga 
aktörer 
Henrik Ahl informerade om att antalet cyberincidenter mot offentliga aktörer 
ökat. De cyberincidenter som skett är i stora delar sekretessbelagda. Det medför 
att det inte går att få reda på vad som hände, och hur andra myndigheter kan 
skydda sig mot likande situationer. För att kunna ta stöd av andra myndigheter 
har Nacka kommun därför tagit initiativ till ett nätverk för cybersäkerhet inom 
Samverkan Stockholmsregionen (SSR).  

I Nacka kommun pågår det också ett arbete med kontinuitetsplanering, såsom att 
till exempel ta fram reservrutiner, om det skulle uppstå en situation där 
verksamhetssystem ligger nere. 
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10. Övriga frågor 
Inga övriga frågor.  

 

Vid mötesanteckningarna: 
Vega Skott 
Kommunsekreterare 

 

 

Postadress: Nacka kommun, 131 81 Nacka 
Besöksadress: Stadshuset, Granitvägen 15 
Telefon: 08-718 80 00 
E-post: info@nacka.se 
SMS: 716 60 
Webb: www.nacka.se 
Org. nummer: 212000-0167 
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